
En enstemmig bestyrelse for Murerbrancheklubben i København anbefaler 
alle at stemme nej til overenskomstforliget 2025  
 
Endnu engang kan vi konstatere at vores medlemmers krav ikke er blevet taget med ind til 
forhandlingsbordet. 
 
Endnu engang kan vi konstatere et råddent forhandlingsklima, hvor vores 
forhandlingsudvalg bliver bedt om at tage stilling til et hav af protokollater efter to dage 
uden søvn og tid til gennemlæsning. Derudover er et protokollat der er bliver tilføjet, efter 
at forhandlingsudvalget har stemt om et resultat. 
 
Forliget er blot en afskrift af industriens overenskomst. 
 
Der er indgået en 3-årig overenskomst, som blandt andet over de næste tre år giver 2% på 
den særlige lønopsparing, 1%på pensionen, og årligt 3% på priskuranterne. 
Et økonomisk yderst spinkelt forlig der ikke står mål med den stigende inflation, og som 
ikke rykker meget for flertallet af vores kollegaer. 
  
For murerbranchen var der især to centrale problematikker vi ville have gjort noget ved til 
overenskomsten 2025:  
 

1. Vi ville have et værn mod social dumping i form af et kædeansvar. 
2. Vi ville have nedsat arbejdstiden, med fuld lønkompensation, for at mindske 

nedslidning i murerbranchen. 
 
Vi havde en forventning om, at vi denne gang ville få et opgør med social dumping og det 
vilde vesten vi ser til hverdag på byggepladserne.  
 
Vi skal have et opgør med den nedslidning og stress som præger vores arbejdsliv. Som det 
er i dag, er der allerede mange som ikke når pensionsalderen.  
 
Dansk Industri nægter at anerkende vores kæmpe problemer med social dumping og 
nedslidning, det kommer vi aldrig til at acceptere. 
 
Vi anbefaler derfor alle at stemme nej til overenskomstforliget 2025.  
 
Vi kan kæmpe os til et bedre resultat!  
 


